



**TRUSTEESHIP COUNCIL**

**OFFICIAL RECORDS  
THIRTY-SIXTH SESSION**

**29 May – 19 June 1969**

**RESOLUTIONS**

**CONSEIL DE TUTELLE**

**DOCUMENTS OFFICIELS  
TRENTE-SIXIEME SESSION**

**29 mai – 19 juin 1969**

**SUPPLEMENT No. 1**

**UNITED NATIONS/NATIONS UNIES**

#### **HOW TO OBTAIN UNITED NATIONS PUBLICATIONS**

**United Nations publications may be obtained from bookstores and distributors throughout the world. Consult your bookstore or write to: United Nations, Sales Section, New York or Geneva.**

#### **COMMENT SE PROCURER LES PUBLICATIONS DES NATIONS UNIES**

**Les publications des Nations Unies sont en vente dans les librairies et les agences dépositaires du monde entier. Informez-vous auprès de votre librairie ou adressez-vous à: Nations Unies, Section des ventes, New York ou Genève.**

#### **COMO CONSEGUIR PUBLICACIONES DE LAS NACIONES UNIDAS**

**Las publicaciones de las Naciones Unidas están en venta en librerías y casas distribuidoras en todas partes del mundo. Consulte a su librero o diríjase a: Naciones Unidas, Sección de Ventas, Nueva York o Ginebra.**



**TRUSTEESHIP COUNCIL**

**OFFICIAL RECORDS**

**THIRTY-SIXTH SESSION**

**29 May – 19 June 1969**

**R E S O L U T I O N S**

**CONSEIL DE TUTELLE**

**DOCUMENTS OFFICIELS**

**TRENTE-SIXIEME SESSION**

**29 mai – 19 juin 1969**

**SUPPLEMENT No. 1**

**UNITED NATIONS/NATIONS UNIES**

**New York, 1969**

#### NOTE

Symbols of United Nations documents are composed of capital letters combined with figures. Mention of such a symbol indicates a reference to a United Nations document.

The Arabic and Roman numerals identifying each resolution indicate, respectively, the number of the resolution and the number of the session at which it was adopted.

\* \* \*  
\* \* \*

#### NOTE

Les cotes des documents de l'Organisation des Nations Unies se composent de lettres majuscules et de chiffres. La simple mention d'une cote dans un texte signifie qu'il s'agit d'un document de l'Organisation.

Les résolutions sont désignées par deux nombres: l'un en chiffres arabes qui indique le numéro de la résolution, l'autre en chiffres romains qui indique la session au cours de laquelle la résolution a été adoptée.

T/1700

## TABLE OF CONTENTS

	<i>Page</i>
<b>Agenda of the thirty-sixth session .....</b>	<b>v</b>
<b>Resolution adopted by the Council at its thirty-sixth session .....</b>	<b>v</b>
2152 (XXXVI). Terms of reference of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territory of the Pacific Islands, 1970 (item 6) .....	1
<b>Other decisions taken by the Council at its thirty-sixth session .....</b>	<b>3</b>
Adoption of the agenda .....	3
Report of the Secretary-General on credentials .....	3
Election of the President and the Vice-President .....	3
Records of the meetings of the Council .....	3
Examination of annual reports of the Administering Authorities .....	3
Examination of petitions .....	3
Attainment of self-government or independence by the Trust Territories and the situation in Trust Territories with regard to the implementation of the Declaration on the Granting of Independence to Colonial Countries and Peoples .....	4
General Assembly resolution 2427 (XXIII) on the question of Papua and the Trust Territory of New Guinea .....	4
Co-operation with the Special Committee on the Situation with regard to the Implementation of the Declaration on the Granting of Independence to Colonial Countries and Peoples .....	4
Offers by Member States of study and training facilities for inhabitants of Trust Territories .....	5
Dissemination of information on the United Nations and the International Trusteeship System in Trust Territories .....	5
Declaration on the Prohibition of Military, Political or Economic Coercion in the Conclusion of Treaties adopted by the United Nations Conference on the Law of Treaties in May 1969 .....	5
Adoption of the report of the Trusteeship Council to the General Assembly .....	5
Adoption of the report of the Trusteeship Council to the Security Council .....	5

## TABLE DES MATIERES

	<i>Pages</i>
<b>Ordre du jour de la trente-sixième session .....</b>	<b>v</b>
<b>Résolution adoptée par le Conseil à sa trente-sixième session .....</b>	<b>v</b>
2152 (XXXVI). Mandat de la Mission de visite des Nations Unies dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique (1970) [point 6] .....	1
<b>Autres décisions prises par le Conseil à sa trente-sixième session .....</b>	<b>3</b>
Adoption de l'ordre du jour .....	3
Rapport du Secrétaire général sur la vérification des pouvoirs .....	3
Election du Président et du Vice-Président .....	3
Comptes rendus des séances du Conseil .....	3
Examen des rapports annuels des autorités administrantes .....	3
Examen des pétitions .....	3
Accession des territoires sous tutelle à l'autonomie ou à l'indépendance et situation dans les territoires sous tutelle en ce qui concerne l'application de la Déclaration sur l'octroi de l'indépendance aux pays et aux peuples coloniaux .....	4
Résolution 2427 (XXIII) de l'Assemblée générale sur la question du Papua et du Territoire sous tutelle de la Nouvelle-Guinée .....	4
Coopération avec le Comité spécial chargé d'étudier la situation en ce qui concerne l'application de la Déclaration sur l'octroi de l'indépendance aux pays et aux peuples coloniaux .....	4
Moyens d'étude et de formation offerts par des États Membres aux habitants des territoires sous tutelle .....	5
Diffusion, dans les territoires sous tutelle, de renseignements sur l'Organisation des Nations Unies et le régime international de tutelle .....	5
Déclaration sur l'interdiction de la contrainte militaire, politique ou économique, lors de la conclusion des traités, adoptée par la Conférence des Nations Unies sur le droit des traités en mai 1969 .....	5
Adoption du rapport du Conseil de tutelle à l'Assemblée générale .....	5
Adoption du rapport du Conseil de tutelle au Conseil de sécurité .....	5



## AGENDA

### of the thirty-sixth session

adopted by the Council at its 1342nd meeting  
on 29 May 1969

1. Adoption of the agenda.
2. Report of the Secretary-General on credentials.
3. Election of the President and the Vice-President.
4. Examination of annual reports of the Administering Authorities on the administration of Trust Territories for the year ended 30 June 1968:
  - (a) New Guinea;
  - (b) Trust Territory of the Pacific Islands.
5. Examination of petitions listed in the annex to the agenda.<sup>1</sup>
6. Arrangements for the dispatch of a periodic visiting mission to the Trust Territory of the Pacific Islands in 1970.
7. Attainment of self-government or independence by the Trust Territories [Trusteeship Council resolution 1369 (XVII) and General Assembly resolution 1413 (XIV)] and the situation in Trust Territories with regard to the implementation of the Declaration on the Granting of Independence to Colonial Countries and Peoples [General Assembly resolutions 1514 (XV), 1654 (XVI), 1810 (XVII), 1956 (XVIII), 2105 (XX), 2189 (XXI), 2326 (XXII) and 2465 (XXIII)].
8. General Assembly resolution 2427 (XXIII) on the question of Papua and the Trust Territory of New Guinea.
9. Co-operation with the Special Committee on the Situation with regard to the Implementation of the Declaration on the Granting of Independence to Colonial Countries and Peoples [General Assembly resolution 1654 (XVI)].
10. Offers by Member States of study and training facilities for inhabitants of Trust Territories: report of the Secretary-General [General Assembly resolutions 557 (VI) and 753 (VIII)].
11. Dissemination of information on the United Nations and the International Trusteeship System in Trust Territories: report of the Secretary-General [Trusteeship Council resolution 36 (III) and General Assembly resolution 754 (VIII)].
12. Adoption of the report of the Trusteeship Council to the General Assembly.
13. Adoption of the report of the Trusteeship Council to the Security Council.

<sup>1</sup> For the annex, see T/1691/Add.1 and Corr.1.

## ORDRE DU JOUR

### de la trente-sixième session

adopté par le Conseil à sa 1342<sup>e</sup> séance,  
le 29 mai 1969

1. Adoption de l'ordre du jour.
2. Rapport du Secrétaire général sur la vérification des pouvoirs.
3. Election du Président et du Vice-Président.
4. Examen des rapports annuels des autorités administrantes sur l'administration des territoires sous tutelle pour l'année qui s'est terminée le 30 juin 1968:
  - a) Nouvelle-Guinée;
  - b) Territoire sous tutelle des îles du Pacifique.
5. Examen des pétitions énumérées dans l'annexe à l'ordre du jour<sup>1</sup>.
6. Dispositions à prendre pour l'envoi d'une mission de visite périodique dans le Territoire sous tutelle des îles du Pacifique en 1970.
7. Accession des territoires sous tutelle à l'autonomie ou à l'indépendance [résolution 1369 (XVII) du Conseil de tutelle et résolution 1413 (XIV) de l'Assemblée générale] et situation dans les territoires sous tutelle en ce qui concerne l'application de la Déclaration sur l'octroi de l'indépendance aux pays et aux peuples coloniaux [résolutions 1514 (XV), 1654 (XVI), 1810 (XVII), 1956 (XVIII), 2105 (XX), 2189 (XXI), 2326 (XXII) et 2465 (XXIII) de l'Assemblée générale].
8. Résolution 2427 (XXIII) de l'Assemblée générale sur la question du Papua et du Territoire sous tutelle de la Nouvelle-Guinée.
9. Coopération avec le Comité spécial chargé d'étudier la situation en ce qui concerne l'application de la Déclaration sur l'octroi de l'indépendance aux pays et aux peuples coloniaux [résolution 1654 (XVI) de l'Assemblée générale].
10. Moyens d'étude et de formation offerts par des Etats Membres aux habitants des territoires sous tutelle: rapport du Secrétaire général [résolutions 557 (VI) et 753 (VIII) de l'Assemblée générale].
11. Diffusion, dans les territoires sous tutelle, de renseignements sur l'Organisation des Nations Unies et le régime international de tutelle: rapport du Secrétaire général [résolution 36 (III) du Conseil de tutelle et résolution 754 (VIII) de l'Assemblée générale].
12. Adoption du rapport du Conseil de tutelle à l'Assemblée générale.
13. Adoption du rapport du Conseil de tutelle au Conseil de sécurité.

<sup>1</sup> Pour l'annexe, voir T/1691/Add.1.



## **RESOLUTION**

**adopted by the Council  
at its thirty-sixth session**

**2152 (XXXVI). Terms of reference of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territory of the Pacific Islands, 1970**

*The Trusteeship Council.*

*Having decided to dispatch a periodic visiting mission to the Trust Territory of the Pacific Islands in 1970.*

*Having decided that the Visiting Mission should be composed of ..... (Australia), ..... (China), ..... (France) and ..... (United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland).<sup>2</sup>*

*Having decided that the Visiting Mission should visit the Trust Territory early in 1970 for a period of approximately six weeks.*

1. *Directs the Visiting Mission to investigate and report as fully as possible on the steps taken in the Trust Territory of the Pacific Islands towards the realization of the objectives set forth in Article 76 b of the Charter of the United Nations, and to pay special attention to the question of the future of the Territory, in the light of the relevant Articles of the Charter and the Trusteeship Agreement, and bearing in mind the relevant provisions of Trusteeship Council and General Assembly resolutions, including Assembly resolutions 1514 (XV) of 14 December 1960 and 1541 (XV) of 15 December 1960;*

2. *Directs the Visiting Mission to give attention, as may be appropriate in the light of discussion in the Trusteeship Council and of resolutions adopted by it, to issues raised in connexion with the annual reports on the administration of the Territory, in the petitions received by the Council concerning the Territory, in the reports of the previous periodic visiting missions to the Territory and in the observations of the Administering Authority on those reports;*

3. *Directs the Visiting Mission to receive petitions, without prejudice to its action in accordance with the rules of procedure of the Council, and to investigate on the spot such of the petitions as, in its opinion, warrant special investigation;*

4. *Requests the Visiting Mission to submit to the Council as soon as practicable a report on its visit to the Trust Territory of the Pacific Islands containing its findings, with such observations, conclusions and recommendations as it may wish to make.*

*1354th meeting.  
19 June 1969.*

<sup>2</sup> At its 1354th meeting, on 19 June 1969, the Council decided that the nominations to be submitted would automatically be approved when received.

## **RÉSOLUTION**

**adoptée par le Conseil  
à sa trente-sixième session**

**2152 (XXXVI). Mandat de la Mission de visite des Nations Unies dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique (1970)**

*Le Conseil de tutelle.*

*Ayant décidé d'envoyer en 1970 une mission de visite périodique dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique,*

*Ayant décidé que la Mission de visite serait composée de ..... (Australie), ..... (Chine), ..... (France), et ..... (Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord)<sup>2</sup>,*

*Ayant décidé que la Mission de visite se rendrait dans le Territoire sous tutelle au début de 1970 et que la visite durerait environ six semaines,*

1. *Charge la Mission de visite d'enquêter et de faire rapport aussi complètement que possible sur les mesures prises dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique pour atteindre les objectifs énoncés à l'alinéa b de l'Article 76 de la Charte des Nations Unies et d'accorder une attention particulière à la question de l'avenir de ce territoire, en tenant compte des articles pertinents de la Charte et de l'Accord de tutelle, et en prenant en considération les dispositions pertinentes des résolutions du Conseil de tutelle et de l'Assemblée générale, notamment des résolutions 1514 (XV) et 1541 (XV) de l'Assemblée, en date des 14 et 15 décembre 1960;*

2. *Charge la Mission de visite d'étudier, en s'inspirant le cas échéant des débats du Conseil de tutelle et des résolutions qu'il a adoptées, les questions soulevées à propos des rapports annuels sur l'administration du Territoire, dans les pétitions reçues par le Conseil au sujet du Territoire, dans les rapports des missions de visite périodiques précédentes et dans les observations faites au sujet de ces rapports par l'Autorité administrative;*

3. *Charge la Mission de visite de recevoir des pétitions, étant entendu qu'elle le fera conformément au règlement intérieur du Conseil, et d'enquêter sur place au sujet des pétitions qui appellerait, à son avis, une enquête spéciale;*

4. *Prie la Mission de visite de présenter au Conseil, aussitôt que faire se pourra, un rapport sur sa visite dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique, dans lequel elle consignera ses constatations, ainsi que les observations, conclusions et recommandations qu'elle jugera bon de présenter.*

*1354<sup>e</sup> séance.  
19 juin 1969.*

<sup>2</sup> A sa 1354<sup>e</sup> séance, le 19 juin 1969, le Conseil a décidé que les candidatures présentées seraient automatiquement approuvées à leur réception.



## **OTHER DECISIONS**

### **taken by the Council at its thirty-sixth session**

#### **Adoption of the agenda**

At its 1342nd meeting, on 29 May 1969, the Council adopted the agenda of its thirty-sixth session.

#### **Report of the Secretary-General on credentials**

At its 1347th meeting, on 6 June 1969, the Council approved the report of the Secretary-General on credentials<sup>3</sup> and took note of the reservations made by the members.

#### **Election of the President and the Vice-President**

At its 1342nd meeting, on 29 May 1969, the Council elected Mr. Paul H. Gaschignard (France) President and Mr. Patrick Shaw (Australia) Vice-President.

#### **Records of the meetings of the Council**

At its 1346th meeting, on 4 June 1969, the Trusteeship Council decided that the records of its meetings would consist of verbatim records in provisional form only, to which corrigenda would be issued, as appropriate, to cover substantive corrections submitted by delegations.

#### **Examination of annual reports of the Administering Authorities**

At its 1353rd meeting, on 17 June 1969, the Council adopted a chapter on conditions in the Trust Territory of New Guinea for inclusion in its report to the General Assembly covering the period from 20 June 1968 to 19 June 1969.

At its 1354th meeting, on 19 June 1969, the Council adopted a chapter on conditions in the Trust Territory of the Pacific Islands for inclusion in its report to the Security Council covering the period from 20 June 1968 to 19 June 1969.

#### **Examination of petitions**

The Council examined the following petitions:

<i>Meeting and date</i>	<i>Petition</i>	<i>Decision</i>
<i>(a) Concerning New Guinea</i>		
1348th 9 June 1969	T/PET.8/25	To take note of the observations of the Administering Authority (T/OBS.8/16) on the petition and to draw the attention of the petitioner to those observations.

<sup>3</sup> T/1698.

## **AUTRES DÉCISIONS**

### **prises par le Conseil à sa trente-sixième session**

#### **Adoption de l'ordre du jour**

À sa 1342<sup>e</sup> séance, le 29 mai 1969, le Conseil a adopté l'ordre du jour de sa trente-sixième session.

#### **Rapport du Secrétaire général sur la vérification des pouvoirs**

À sa 1347<sup>e</sup> séance, le 6 juin 1969, le Conseil a approuvé le rapport du Secrétaire général sur la vérification des pouvoirs<sup>3</sup> et a pris acte des réserves formulées par certains membres.

#### **Election du Président et du Vice-Président**

À sa 1342<sup>e</sup> séance, le 29 mai 1969, le Conseil a élu M. Paul H. Gaschignard (France) et M. Patrick Shaw (Australie), respectivement président et vice-président.

#### **Comptes rendus des séances du Conseil**

À sa 1346<sup>e</sup> séance, la 4 juin 1969, le Conseil de tutelle a décidé que les comptes rendus de ses séances seraient des comptes rendus sténographiques, publiés sous forme provisoire seulement, et auxquels des rectificatifs seraient apportés, le cas échéant, pour tenir compte des corrections de fond que pourraient présenter les délégations.

#### **Examen des rapports annuels des autorités administrantes**

À sa 1353<sup>e</sup> séance, le 17 juin 1969, le Conseil a adopté un chapitre sur la situation dans le Territoire sous tutelle de la Nouvelle-Guinée à insérer dans son rapport à l'Assemblée générale pour la période du 20 juin 1968 au 19 juin 1969.

À sa 1354<sup>e</sup> séance, le 19 juin 1969, le Conseil a adopté un chapitre sur la situation dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique à insérer dans son rapport au Conseil de sécurité pour la période du 20 juin 1968 au 19 juin 1969.

#### **Examen des pétitions**

Le Conseil a étudié les pétitions ci-après :

<i>Séances et dates</i>	<i>Pétitions</i>	<i>Décisions</i>
<i>a) Concernant la Nouvelle-Guinée</i>		
1348 <sup>e</sup> 9 juin 1969	T/PET.8/25	Prendre note des observations de l'Autorité administrante (T/OBS.8/16) sur la pétition et appeler l'attention du pétitionnaire sur ces observations.

<sup>3</sup> T/1698.

(b) *Concerning the Trust Territory of the Pacific Islands*

<i>Meeting and date</i>	<i>Petition</i>	<i>Decision</i>
1349th and 1350th		
9 and 10 June 1969	T/PET.10/44-56 <sup>4</sup>	To draw the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority (T/OBS.10/16-28) and the statements made on these petitions by members of the Council during the thirty-sixth session.

(c) *Petitions concerning the Trust Territories in general*

<i>Meeting and date</i>	<i>Petition</i>	<i>Decision</i>
1354th	19 June 1969 T/PET.GEN/L.5	To take note of the petition.

**Attainment of self-government or independence by the Trust Territories and the situation in Trust Territories with regard to the implementation of the Declaration on the Granting of Independence to Colonial Countries and Peoples**

At its 1353rd meeting, on 17 June 1969, the Council decided to have its recommendations on this question, as well as the observations made by representatives on the subject, incorporated into the appropriate chapters of the Council's report to the General Assembly.

**General Assembly resolution 2427 (XXIII) on the question of Papua and the Trust Territory of New Guinea**

At its 1353rd meeting, on 17 June 1969, the Council decided to draw attention, in its report to the General Assembly, to the action taken and the comments made during the debate, in response to the request made by the General Assembly.

**Co-operation with the Special Committee on the Situation with regard to the Implementation of the Declaration on the Granting of Independence to Colonial Countries and Peoples**

At its 1353rd meeting, on 17 June 1969, the Council decided that the President of the Council should inform the Chairman of the Special Committee by letter<sup>5</sup> that, at its thirty-sixth session, the Council had considered conditions in the two remaining Trust Territories and that its conclusions and recommendations, together with the views presented by individual members, would appear in its report to the Security Council in respect of the Trust Territory of the Pacific Islands and its report to the General Assembly in respect of the Trust Territory of New Guinea.

<sup>4</sup> At its 1350th meeting, on 10 June 1969, the Council decided to add to its agenda petition T/PET.10/44/Add.1 from the Mariana Islands district legislature requesting the Council to defer consideration of T/PET.10/44 until the thirty-seventh session of the Council. Petition T/PET.10/52/Add.1 from Mr. F. T. Uludong contained a request for an oral hearing. At its 1350th meeting, on 10 June 1969, the Council decided to accede to Mr. Uludong's request and heard him on the same day.

<sup>5</sup> For the text of the letter, see A/AC.109/332.

b) *Concernant le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique*

<i>Séances et dates</i>	<i>Pétitions</i>	<i>Décisions</i>
1349 <sup>e</sup> et 1350 <sup>e</sup>		

9 et 10 juin 1969 T/PET.10/44 à 56<sup>4</sup> Appeler l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante (T/OBS.10/16 à 28) et sur les déclarations faites à ce sujet par les membres du Conseil au cours de la trente-sixième session.

c) *Pétitions concernant les territoires sous tutelle en général*

<i>Meeting and date</i>	<i>Petition</i>	<i>Decision</i>
1354 <sup>e</sup>	19 juin 1969 T/PET.GEN/L.5	Prendre note de la pétition.

**Accession des territoires sous tutelle à l'autonomie ou à l'indépendance et situation dans les territoires sous tutelle en ce qui concerne l'application de la Déclaration sur l'octroi de l'indépendance aux pays et aux peuples coloniaux**

A sa 1353<sup>e</sup> séance, le 17 juin 1969, le Conseil a décidé de faire insérer dans les chapitres appropriés du rapport du Conseil à l'Assemblée générale ses recommandations au sujet de cette question, ainsi que les observations formulées par divers membres du Conseil.

**Résolution 2427 (XXIII) de l'Assemblée générale sur la question du Papua et du Territoire sous tutelle de la Nouvelle-Guinée**

A sa 1353<sup>e</sup> séance, le 17 juin 1969, le Conseil a décidé que, dans son rapport à l'Assemblée générale, il appellerait l'attention sur les décisions prises et les observations formulées au cours des délibérations, conformément à la demande de l'Assemblée générale.

**Coopération avec le Comité spécial chargé d'étudier la situation en ce qui concerne l'application de la Déclaration sur l'octroi de l'indépendance aux pays et aux peuples coloniaux**

A sa 1353<sup>e</sup> séance, le 17 juin 1969, le Conseil a décidé que le Président du Conseil informerait le Président du Comité spécial par lettre<sup>5</sup> que le Conseil, à sa trente-sixième session, avait étudié la situation dans les deux territoires sous tutelle restants et que ses conclusions et recommandations, ainsi que les vues présentées par chacun des membres du Conseil, figuraient dans son rapport au Conseil de sécurité concernant le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique, et dans son rapport à l'Assemblée générale concernant le Territoire sous tutelle de la Nouvelle-Guinée.

<sup>4</sup> A sa 1350<sup>e</sup> séance, le 10 juin 1969, le Conseil a décidé d'ajouter à son ordre du jour la pétition T/PET.10/44/Add.1, émanant de la Législature du district des Iles Mariannes, et demandant au Conseil de renvoyer l'examen de la pétition T/PET.10/44 à sa trente-septième session. La pétition T/PET.10/52/Add.1, émanant de M. F. T. Uludong, contenait une demande d'audience. A sa 1350<sup>e</sup> séance, le 10 juin 1969, le Conseil a décidé de faire droit à cette demande et a entendu M. Uludong le même jour.

<sup>5</sup> Pour le texte de la lettre, voir A/AC.109/332.

## **Offers by Member States of study and training facilities for inhabitants of Trust Territories**

At its 1347th meeting, on 6 June 1969, the Council took note of the report of the Secretary-General<sup>6</sup> and drew the attention of the Administering Authorities to the comments made by members of the Council in the discussion of the report.

## **Dissemination of information on the United Nations and the International Trusteeship System in Trust Territories**

At its 1350th meeting, on 10 June 1969, the Council took note of the report of the Secretary-General<sup>7</sup> on the item.

## **Declaration on the Prohibition of Military, Political or Economic Coercion in the Conclusion of Treaties adopted by the United Nations Conference on the Law of Treaties in May 1969**

At its 1353rd meeting, on 17 June 1969, the Council took note of the Declaration.

## **Adoption of the report of the Trusteeship Council to the General Assembly**

At its 1354th meeting, on 19 June 1969, the Council adopted its report to the General Assembly covering the period from 20 June 1968 to 19 June 1969.<sup>8</sup>

## **Adoption of the report of the Trusteeship Council to the Security Council**

At its 1354th meeting, on 19 June 1969, the Council adopted its report to the Security Council covering the period from 20 June 1968 to 19 June 1969.<sup>9</sup>

<sup>6</sup> T/1696.

<sup>7</sup> T/1695.

<sup>8</sup> *Official Records of the General Assembly, Twenty-fourth Session, Supplement No. 4 (A/7604).*

<sup>9</sup> *Official Records of the Security Council, Twenty-fourth Year, Special Supplement No. 1 (S/9400).*

## **Moyens d'étude et de formation offerts par des États Membres aux habitants des territoires sous tutelle**

À sa 1347<sup>e</sup> séance, le 6 juin 1969, le Conseil a pris acte du rapport du Secrétaire général<sup>6</sup> et a appelé l'attention de l'Autorité administrante sur les observations formulées sur ce point par les membres du Conseil au cours de la discussion de ce rapport.

## **Diffusion, dans les territoires sous tutelle, de renseignements sur l'Organisation des Nations Unies et le régime international de tutelle**

À sa 1350<sup>e</sup> séance, le 10 juin 1969, le Conseil a pris acte du rapport du Secrétaire général<sup>7</sup> sur ce point.

## **Déclaration sur l'interdiction de la contrainte militaire, politique ou économique, lors de la conclusion des traités, adoptée par la Conférence des Nations Unies sur le droit des traités en mai 1969**

À sa 1353<sup>r</sup> séance, le 17 juin 1969, le Conseil a pris acte de la Déclaration.

## **Adoption du rapport du Conseil de tutelle à l'Assemblée générale**

À sa 1354<sup>e</sup> séance, le 19 juin 1969, le Conseil a adopté son rapport à l'Assemblée générale pour la période du 20 juin 1968 au 19 juin 1969.<sup>8</sup>

## **Adoption du rapport du Conseil de tutelle au Conseil de sécurité**

À sa 1354<sup>e</sup> séance, le 19 juin 1969, le Conseil a adopté son rapport au Conseil de sécurité pour la période du 20 juin 1968 au 19 juin 1969.<sup>9</sup>

<sup>6</sup> T/1696.

<sup>7</sup> T/1695.

<sup>8</sup> *Documents officiels de l'Assemblée générale, vingt-quatrième session, Supplément n° 4 (A/7604).*

<sup>9</sup> *Documents officiels du Conseil de sécurité, vingt-quatrième année, Supplément spécial n° 1 (S/9400).*

